
Z Á P I S č. 4 z jednání  
Komise pro vzdělávání a sport ze dne 29. 8. 2023 

 

 
 
Přítomni:  Předseda komise     Hana Sekotová 
  Garant komise Tibor Macík  

 Tajemník komise David Koukal    
    

Členové komise Emil Vodák, Jan Vrba, Dominik Liberda, Jan Malysa, 
Romana Grosičová 

           
 
Hosté Iva Peitlová, Rostislav Brokeš, P. Kofroňová, P. 

Jezerská 

Omluvení:  Gabriela Paděrová 
 

Program: 
 

 Úvod 

Předsedkyně komise p. Sekotová uvítala členy a hosty komise. Představila jim 
program jednání a hosty, kteří přišli prezentovat své návrhy a podněty k dotačním 
programům města.  

 

Prezentace návrhů změn Hostů 
 
 La Pirouette – návrhy prezentovala p. Kofroňová a p. Jezerská. Zástupkyně klubu 

popisovaly finanční nákladovost tohoto sportu, kdy zvýšení nájemného za halu, je 
pro tento sport ještě více zatěžující. Návrh specifikovala jako možnost pro kluby 
využívat halu zdarma, či zohlednit v dotacích na činnost. Nadále navrhovaly zvýšení 
koeficientu za mládež s trvalým pobytem mimo město Jeseník a navýšení koeficientu 
pro individuální sporty.  

Při rozhovorech s komisí potvrdila p. Kofroňová využívání poloviny haly. Kvůli nízkým 
stropům nemožnost využívání jiných hal v okolí. Zástupkyním klubu bylo doporučeno 
zaměřit se také na ostatní dotační zdroje, jako například dotace krajské, ze sportovních 
fondů, ze soukromého sektoru a další.  
 
Komise v bodu „Změny koeficientu u individuálního a kolektivního sportu“ 
vyčkala na prezentaci stejného bodu u p. Brokeše 
 
Komise v bodu „Zvýšení koeficientu za mládež s trvalým bydlištěm mimo Jeseník“ 
zaujala negativní stanovisko s ohledem na cíl dotačního programu směřovaný na 
občany města Jeseník.  
 
Komise v bodu „Zvýšení podpory klubů vyžívající městská sportoviště“ zaujala 
negativní stanovisko, kdy by toto zvýhodnění bylo na úkor klubů, které tato 
sportoviště nevyužívají.  
 



 Bikros klub – Jejich podnět podaný formou emailu komisi prezentoval tajemník 
komise. Tématem podnětu klubu bylo zohlednění finanční nákladovosti údržby 
sportoviště, které je celoročně veřejně přístupné.  

Členové komise se shodli, že danou problematiku nelze řešit formou dotačního 
programu. Nadále probíhala konzultace nad pravidelností údržby hřiště a 
možností klubu získat finance ze svazu ÚAMK. Klubu bude doporučeno 
konzultovat tuto problematiku s Odborem majetku. 
 
 

 Rostislav Brokeš  

 Koeficient - navýšit maximální částku obratu na 5 milionů. Koeficient pak 1,1 - 1,5 
dle aktuálního výpočtu. Více se tím zohlední kluby, které mají velké obraty, což 
jsou více náklady na účetní, administrativu, apod. Čím větší obrat, tím více aktivní 
klub. 

 Koeficient - Kolektivní 1,1 nechat, ale individuální dát na 1,3. Náklady na trenéry 
jsou násobně vyšší u individuálních sportů.  

 Nový koeficient - nový - počet aktivních trenérů s trenérskou licencí = za každého 

trenéra k součtu. Koeficient hodnotí kvalitu i kvantitu trenérského složení, zohledňuje 

finanční ohodnocení trenérů a zároveň motivuje trenéry k dalšímu vzdělávání 

navzdory poplatkům za studium. 
Licence A (2 roky studia) + 0,2   

Licence B (2-3 týdenní kurz) + 0,08 

Licence C (2-3 víkendový kurz) + 0,03 

 Členská základna - větší podpora dětí, snížení podpory dospělého amatérského sportu 

A- změna z 5-26 let na 5-19 let  

B- změna z 5-26 let na 5-19 let 

C -změna z 7-26 let na 7-19 let + zvýšení koeficientu na 3 body 

D- změna z 7-26 let na 7-19 let + zvýšení koeficientu na 6 bodů 

E- zrušení 

F- zrušení  

 Prodloužení podání vyúčtování u dotačního programu 1A – jednorázové 
sportovní akce do 90ti dní 

Komise s navrhovanými změnami souhlasí. 

 Tibor Macík -  

Návrh na posuzování hodnocení žádostí vzhledem k celkovým výdajům klubu a 
členským příspěvkům. Komise se zabývala možnostmi zakomponování tohoto faktoru 
do hodnocení a konzultovala proměnné atributy.  
 

 OŠKS 
Pravidla: 



 Neuznatelný náklad na dotaci na mzdy za trenérskou činnost. Uznání mezd pro 

rozhodčí. (Trenéři budou ohodnoceni nově vzniklým koeficientem v žádosti na 

činnost) 

 Definice v Pravidlech pro poskytování dotací z rozpočtu města Čl. III 

Předefinování: Podpora pořadatelů sportovních akcí (soutěže, turnaje) 

 Smazání: Podpora sportovních aktivit jednotlivců (reprezentace města) –  

 Změna výše podpory na sportovní činnost klubů do maximální výše 25% reálného 

rozpočtu 

 Posun vyúčtování dotačního programu SPORT – Celoroční činnost sportovních 

organizací  

Žádosti: 

 Změna formátu Žádosti na akci (excel) se zablokovanými daty 

 Změny v Žádosti na činnost (definice sportovní akce) 

 
 Návrh na snížení procentní účasti dotace na celkových výdajích klubu. David 

pošle tabulku doporučení (procenta) Návrh za OŠKS –Gdisc. 
 

 Změna termínu pro podávání žádostí 2025– Listopad 2024 

 

 

Komise s navrhovanými změnami souhlasí. 
 

Aktualizace koncepce sportu  

Sportoviště a hřiště v katastru města Jeseník – proběhla aktualizace, doplnění a 
připomínkování 

 
 

Stanovení termínu dalšího jednání 
 

2. 10. 15:30 

 
 

Závěr 
 

Usnesení: 
 
Dotační komise doporučuje radě města schválit navrhované změny v Pravidlech 
pro poskytování dotací z rozpočtu města pro rok 2024 a v Dotačních programech. 
 
Komise pro vzdělávání a sport vzala na vědomí podnět Bikros klubu Jeseník – 
ÚAMK. Komise navrhuje Radě města se touto problematikou zabývat. 

 
 

V Jeseníku dne 4. 9. 2023 
Zapsal: David Koukal      
       Hana Sekotová – předsedkyně komise, v.r. 


